

目 录

人口与经济

- 城市房价与失业率的关联性研究 陈章喜 黄准 (1)

人口与社会

- 当代青年择偶的收入观-郎才女貌悖论 张晓蓓 亓朋 (7)

网络与阶层的双重区隔

- 内地优才在港融入网络的差异 徐盈艳 黄晓星 (14)

老年人口研究

- 上海高龄独居老人研究 彭亮 王裔艳 (24)

不同家庭结构中的老年人主观生活评价分析

- 基于贵阳市调查数据的实证检验 韦璞 (32)

历史人口研究

明代男女比例的统计分析

- 根据地方志数据的研究 王泉伟 (38)

流动人口研究

农民的终结与制度安排

- 以上海市松江区为例 郑卫东 (43)

- 新生代农民工婚恋模式初探 曹锐 (53)

基于 logistic 模型的外来人口婚姻迁移的影响因素分析

- 陆淑珍 (60)



2010 年 11 月出版

[期刊基本参数] CN44-114/C * 1986 * q * 19 * 73 * zh * p ¥8.00 * 3000 * 13 * 2010-5

SOUTH CHINA POPULATION (BIMONTHLY)

No.5, 2010 (Holistic Serial No. 101)

CONTENTS

An Empirical Test on the Correlation between Urban Housing Price and Unemployment Rate	CHEN Zhang-xi, HUANG Zhen (1)
The Income Consideration in Marital Market of China's Young People	ZHANG Xiao-bei, QI Peng (7)
Dual Distinction of Social Network and Class: The Difference of Network Integration of Hong Kong's Professional Immigrants from Mainland China	XU Yin-yan HUANG Xiao-xing (14)
Study of the Senile Living alone in Shanghai	PENG Liang, WANG Yi-yan (24)
The Subjective Evaluation of the Elderly Living in the Families of Different Structure:	
An Empirical Test of Survey Data From GuiYang	WEI Pu (32)
A Statistical Analysis of Sex Ratio in Ming Dynasty: the Analysis of the Data in Chorography	WANG Quan-wei (38)
Institutional Arrangements and the End of Peasants: A Case Study of Songjiang District in Shanghai	ZHENG Wei-dong (43)
An Initial Probe into the Marriage Pattern of the New Generation Peasant Workers	Cao Rui (53)
Determinants of Floating Population's Marriage Migration: A Logistic Model of a City in Pearl River Delta	LU Shu-zhen (60)